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14 חודשים מאז תחילת המלחמה - רפתות בחזית פרויקט מיוחד

"קיבוץ עמיר לא קיבוץ מפונה, אז 
אין בעיית כוח אדם אך מצד שני לא 

נעים, מרגישים את המלחמה, בפן 
המקצועית אין לנו בעיה, יכול להיות 

שהפרות בסטרס, אך זה לא נראה 
בחלב בינתיים. הביטוי הכי נורא, 
זה שהתרגלנו, אנחנו חיים בעצם 

במלחמה מתמשכת", כך אומר לנו 
איתי זמיר, מנהל רפת עמיר •

רפת עמיר

איתי זמיר, חבר קיבוץ איילת השחר, מנהל את רפת עמיר 7 
חודשים, רפת בעלת מכסה של 3.9 מיליון ליטר, 320 חולבות, 

איתי "למרות המלחמה, אנחנו אופטימיים, מגדילים את 
הרפת, בונים סככות, אנחנו ממש בעיצומה של בניה. מקווים 

שהמכסות בצפון יגדלו עקב המלחמה. כולנו טיפשים אבל 
אופטימיים, אנחנו כאן, כי ככה חינכו אותנו". איתי ממשיך 

ואומר "בפן הכללי, איום ונורא, הכבישים ריקים כבר חודשים, 
קריית שמונה עיר רפאים, לפעמים נוסע לכפר גלעדי, 

ההרגשה קשה מאוד, כאב לב. תחושה שהכל נטוש באצבע 
הגליל, אין חיים, ענף התיירות התרסק כבר מזמן". בתושבה 

לשאלה האם יחזרו לאחר חתימת הסכם הפסקת האש, 
משיב איתי "אני מניח שהקהילות הקיבוציות יחזרו, באשר 

לקריית שמונה, אני מניח שיחזרו המבוגרים, לדעתי חלק גדול 
מהתושבים השתקעו כבר במקום אחר, זה עצוב מאוד. להגיד 
לך שאני מאמין שהממשלה תירתם לשיקום, אני לא מאמין. 

אין כאן באמת מדינה, אין משילות, גם מנקודת המבט הקטנה 
של הרפת. פינו תושבים, נותנים להם כסף ובזה המדינה 

סיימה את תפקידה, זו לפחות התחושה". 

העתיד ?
"מה שהיה הוא שיהיה, תהיה איזו הפסקת אש ואז הכל יחזור 

למה שהיה. בסוף הגליל ישתקם, אני מאמין באנשים כאן, 
הגליל ישתקם עם או בלי המדינה. הקהילות יחזרו לכאן ואולי 

ייקח זמן אך אצבע הגליל ישתקם, כמו שאמרתי, טיפש אבל 
אופטימי".   

אין כאן באמת ממשלה ואין כאן משילות. איתי זמיר
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מקווה שהמדינה תתאושש, כי הנזקים קשים. דב דויטש

מושב בית הלל מפונה כבר למעלה 
משנה, מושב שספג מכות כלכליות 

קשות, לאחר התרסקות ענף 
התיירות שהכניס כסף רב לתושבי 

המושב היפה. דב דויטש רפתן 
שנותר במושב לתפעל את הרפת 

המשפחתית שלו, לא מוותר אפילו 
לא לרגע. כך גם רפתות נוספות 

במושבים וחקלאים שנותרו לעבד 
ולעבוד באדמתם. גיבורים •

רפת 
דויטש 

בית הלל

בשנת 2023  קיבל דב דויטש רפת מצטיינת לאחר ביצועים 
טובים בליגת החלב, רפת מושבית בעלת מכסה של 1.6 מיליון 

ליטר כולל קניית מכסה. דב "הרפת שלי בנויה ל- 1.6 מיליון 
ואפשר להתארגן למכסה גדולה יותר. החליבה כיום היא 

של שעה ורבע, אם אקבל מכסה, אפשר לפתור את הבעיה". 
לשמחתו של דב לרפת יש בן ממשיך, הבן, עמיר דויטש שכיום 

מנהל את רפת ברקאי. 

דב דויטש "מקווה שהמדינה תתאושש"
אנחנו מלווים את  דב, הרפתן המבוגר הזה מאז תחילת 

המלחמה, שיחות שבועיות על החיים והעבודה במלחמה. 
דברנו עם דב כמה ימים לפני החתימה על הסכם הפסקת 
האש. מי שמכיר את האיש כבר יודע כי לדב יש תרעומת 

קשה על תפקוד הממשלה וביקורת כללית "תשמע, עכשיו 
יותר רגוע כאן, התותחנים יורים כאן כל הזמן, זה אולי טוב 
לעגורים, לא צריך לגרש אותם יותר. אני לא יודע מה יהיה 

כאן, קשה לנבא. עובדים רגיל למרות המצב, היו נפילות, כאן 
אצל השכן. השאלה איך יגמר ההסדר, לא יודע מה להגיד לך. 

הגליל נפגע קשה, תשמע, כל הארץ במלחמה, תראה מה קורה 
בחיפה. הנה יש עכשיו אזעקה כאן, אני רגיל, ממשיך להמשיך 

לדבר איתך, מה אני אשתגע ואתחיל לרוץ, אני עוד יכול 
ליפול", צוחק דב וממשיך "אני מקווה שהמדינה תתאושש, אם 

לא יקרה כאן שינוי בהנהגה, בשיטת הבחירות, אם לא יהיה 
כאן שינוי קיצוני, המצב לא יהיה טוב. ב-48 הכריזו על הקמת 

מדינת ישראל, הערבים לעולם לא יסכימו לקבל אותנו כאן, 
מצד שני, לא נוכל להרוג את כל הערבים, אתה מסכים לזה? 

ככה שנצטרך ללמוד לחיות כאן יחד איתם, אף מדינה בעולם 
לא יכולה לחסל אידיאולוגיה, גם לא רוסיה וארה"ב. ככה 

שבסופו של דבר יעשו כאן הסדר, אז לא חבל על כל ההרוגים. 
המזל שלנו הוא שחיזבאללה לא תקף ב-7 לאוקטובר, אחרת 

היינו בצרה צרורה. צריך לשנות כאן הכל, שתי מפלגות 
במדינה ולהתחיל לטפל בתושבים".   


